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ACTA DE LA SESSIÓ NÚM. 03/2009 ORDINÀRIA DEL PLE DE 
L’AJUNTAMENT DE  2 DE FEBRER DE 2009  
  
Identificació de la sessió: 
Núm.  03/2009 
Sessió: ordinària 
Data: 2 de febrer de 2009  
Horari: 21.00 a  24.00 hores 
Lloc: Sala de sessions de l’Ajuntament de Manacor 
  
 
Assistents 
 
President 
Antoni Pastor Cabrer 
 
Regidors 
Pel grup municipal del PP 

1. Mesquida Ferrando, Antoni  
2. Febrer Gelabert, Isabel  
3. Vecina Castillo, Andrés 
4. Rosselló Cerdà, Pedro  
5. Sureda Fons, Antonio  
6. Bosch Lliteras, Llorenç  
7. Riera Mascaró, Catalina 
8. Bover Sansó, Maria  
9. Nicolau Girart, Rafel 

Pel grup municipal ALM-UM 
1. Julve Caldentey, Catalina 
2. García Boza, Salustiano  
3. Mateu Capllonch, Francisco 

Pel grup municipal AIPC 
1. Gomila Capó, Joan  
2. Amer Artigues, Bernat  

Pel grup municipal PSM-Esquerra-Verds 
1. Gayà Riera, Sebastià 
2. Llodrà Gayà, Joan  
3. Pasqual García, Andreu  

Pel Grup Municipal Socialista 
1. Roman Quetglas, Rosa Júlia  
2. Castellano Gallardo, José Miquel  
3. Morey Fernández, Francisca Maria 
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Secretari general 
Antoni Benlloch Ramada 
 
 
Ordre del dia, desenvolupament de la reunió i acords: 
 
1. Lectura i aprovació, si cal, de les actes números 01/2009 i 02/2009. 
 
Dictàmens de la Comissió Informativa d’Hisenda i Recursos Humans  
2. Integració d’agents de la policia local als nous grups. 
3. Reconeixement de crèdits. 
 
Mocions d’urgència: 
Primera: Presentada pel Grup Municipal Socialista sobre l’economia local a través de 
les inversions del Fons Estatal d’Inversió Local 
Segona: Presentada pel grup municipal ALM-UM per al manteniment de les targetes 
sanitàries adscrites a la Fundació Hospital Manacor 
Tercera: Presentada pel grup municipal ALM-UM  per a l’agilització dels tràmits 
administratius en la llicències d’obra 
Quarta: Presentada pel grup municipal ALM-UM sobre adopció de mesures urgents per 
protegir els comerços a Manacor 
 
4. Precs, preguntes i interpel·lacions. 
 
 
El president obri la sessió i es procedeix a tractar els punts de l’ordre del dia. 
 
 
1. Lectura i aprovació, si cal, de les actes números 01/2009 i 02/2009 
 
Actes de les sessions plenàries números 01/2009 i 02/2009. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 

I 
 
Aprovar l’acta número 01/2009 ordinària celebrada per aquest mateix òrgan el passat dia 
12 de gener de 2009. 
 

II 
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Aprovar l’acta número 02/2009 extraordinària urgent celebrada per aquest mateix òrgan el 
passat dia 21 de gener de 2009. 
 
 
2. Hisenda i Recursos Humans: integració d’agents de la policia local als nous grups 
 
Dictamen de la Comissió Informativa d’Hisenda i Recursos Humans sobre integració 
d’agents de la policia local als nous grups. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
Integrar en els nous grups corresponents de titulació de policies de l’Ajuntament de 
Manacor, gaudint dels drets propis de la carrera administrativa però solament en els termes 
prevists al Decret 59/2006, d’1 de juliol, de regulació dels cursos previst en les 
disposicions transitòries de la Llei 6/05: 
 
- al Sr. Tomàs Sureda Salom, agent de policia amb caràcter de funcionari de carrera en 
propietat en situació de servei actiu, la integració en el grup C a la categoria de policia, 
gaudint dels drets propis de la carrera administrativa solament amb els efectes prevists als 
articles 8.4 i 11 del decret 59/2006, d’1 de juliol, en virtut del certificat emès per l’EBAP, 
amb data 19 de desembre de 2007, que certifica que reuneix els requisits per ser declarat 
exempt de la realització del curs d’equivalència i de dispensa del grup C previst a l‘article 
16.1.b) del Decret 59/2006, d’1 de juliol. 
 
- al Sr. Bartomeu Riera Sureda, agent de policia amb caràcter de funcionari de carrera en 
propietat en situació de servei actiu, la integració en el grup C a la categoria de policia, 
gaudint dels drets propis de la carrera administrativa solament amb els efectes prevists als 
articles 8.4 i 11 del decret 59/2006, d’1 de juliol, en virtut del certificat emès per l’EBAP, 
amb data 17 d’abril  de 2007, que certifica que reuneix els requisits per ser declarat exempt 
de la realització del curs d’equivalència i de dispensa del grup C previst a l‘article 16.1.b) 
del Decret 59/2006, d’1 de juliol. 
 
 
3. Hisenda i Recursos Humans: Reconeixement de crèdits 
 
Dictamen de la Comissió Informativa d’Hisenda i Recursos Humans sobre 
reconeixement de crèdits. 
 
El Sr. Bosch Lliteras explica que es tracta d’aprovar una factura del lloguer de la nau 
industrial que es destina a dipòsit de vehicles. 
 
El Sr. Llodrà Gayà protesta davant aquest nou reconeixement extrajudicial per utilitzar-
lo d’una forma reiterada l’equip de govern, i desitja que sigui el darrer reconeixement 
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extrajudicial, però creu que l’equip de govern continuarà amb aquest sistema que 
considera irregular. 
 
El Sr. Bosch Lliteras contesta que l’aprovació de factures, que està totalment justificada, 
a través del procediment de reconeixement extrajudicial està prevista en la Llei, està 
motivada perquè el primer concurs que va treure l’Ajuntament va quedar desert, no 
obstant això, després es va poder adjudicar el contracte de lloguer de la nau destinada a 
dipòsit de vehicles. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per dotze vots a favor (PP i AIPC), tres vots en contra 
(PSM-Esquerra-Verds) i sis abstencions (ALM-UM i Grup Municipal Socialista): 
 
Reconèixer extrajudicialment el crèdit, per quan no s’ha tramitat el corresponent 
expedient de contractació, i, conseqüentment, aprovar la factura número 14 de data 1 de 
juliol de 2008, presentada per la mercantil Isaus SL corresponent al lloguer del mes de 
juliol de 2008 de la nau per a dipòsit municipal de vehicles, per un import de 4.538,27 
euros, amb càrrec a la partida 20.222.2020000 del Pressupost prorrogat per al 2009 
(ADO núm. d’operació 200900001359). 
 
 
MOCIONS D’URGÈNCIA 
 
 
PRIMERA MOCIÓ D’URGÈNCIA. PRESENTADA PEL GRUP MUNIC IPAL 
SOCIALISTA L’ECONOMIA LOCAL A TRAVÉS DE LES INVERSI ONS DEL 
FONS ESTATAL D’INVERSIÓ LOCAL 
 
La Sra. Roman Quetglas dóna compte que el passat 21 de gener, el Ple de l’Ajuntament 
aprovà per unanimitat tots els projectes a incloure en el Fons Estatal d’Inversió Local, 
per un import de 6.700.000,00 euros, i una previsió de contractació de 152 treballadors; 
i justifica la urgència en la rapidesa que s’ha de procedir a la contractació de les obres. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat declarar d’urgència la present moció. 
 
Text de la moció: 

 
“El 21 de gener de 2009 el Ple de l’Ajuntament va aprovar per unanimitat els 
projectes a executar durant el present any, finançats amb el Fons d’Inversió 
Local, habilitat pel Govern de l’Estat, i destinat a incentivar l ‘activitat 
econòmica i a promoure l’ocupació laboral.  S’acordaren 19 projectes amb una 
inversió total de 6.695.259,69 euros, pels quals es preveu que es generin 152 
llocs de feina. 
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Atès que en el terme de Manacor hi ha un nombre important de petites i mitjanes 
empreses que podrien optar a l’execució dels projectes aprovats i atès que la 
majoria dels grups polítics han manifestat públicament i en el Ple de 
l’Ajuntament, el seu interès perquè els projectes siguin executats per empreses 
de Manacor i que l’ocupació afecti als ciutadans i ciutadanes de Manacor, 
consideram que el Ple ha d’adoptar acords en aquest sentit. 
 
El Grup Municipal Socialista considera que, sempre respectant el marc previst 
per la llei de contractació, l’Ajuntament ha d’establir uns criteris d’objectivitat i 
d’igualtat d’oportunitats, destinats a fer efectiva l’opció de les diferents 
empreses del municipi a l’execució dels projectes. 
 
Per això, proposam al Ple de l’Ajuntament de Manacor que s’adoptin els 
següents acords: 
 
Primer.-  L’Ajuntament de Manacor donarà la màxima difusió a les 
convocatòries de concursos d’adjudicació per a l’execució dels projectes, 
anunciant les convocatòries a través dels mitjans de comunicació local, amb 
l’objectiu que arribi al major nombre d’empresaris del municipi. 
 
Segon.-  L’Ajuntament de Manacor donarà la màxima celeritat a les obres que 
s’han d’executar als nuclis costaners, amb la previsió que no interfereixin en 
l’activitat turística i que es faci efectiva l’aturada de les obres durant la 
temporada turística, prevista en l’ordenança reguladora corresponent. 
 
Tercer.-  L’Ajuntament de Manacor, a través de la mesa de contractació, haurà 
d’assegurar que el projecte s’adjudiqui directament a l’empresa que l’ha 
d’executar l’obra, evitant la pràctica de la subcontractació. 
 
Quart.-  Amb l’objectiu de garantir la màxima transparència en els procediments 
d’adjudicació, hi haurà un representant de cada un dels grups polítics del Ple, en 
les meses de contractació. 
 
Mancor, 2 de febrer de 2009.  La portaveu del Grup Municipal Socialista. Júlia 
Roman Quetglas”. 

 
 
La Sra. Roman Quetglas explica la moció. 
 
El Sr. Llodrà Gayà està d’acord amb la moció i li sembla que el que es demana és obvi i 
que amb la seva aprovació donarà més transparència al procés d’adjudicació de les 
obres. 
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La Sra. Julve Caldentey considera assenyada la moció, si bé pel que fa al punt 3r 
expressa les seves dubtes sobre la legalitat i demana al secretari que manifesti el seu 
parer jurídic. 
 
El secretari, a requeriment de la batlia, contesta que la Mesa de Contractació no té 
competència per evitar la subcontractació de les obres, ja que, en tot cas, s’hauria de 
preveure aquesta circumstància en el plec de clàusules econòmic administratives. 
 
El Sr. Bosch Lliteras coincideix amb l’esperit de la moció, però és complicada als 
efectes pràctics i en algun punt pot anar contra la llei.   Afirma que li agradaria que les 
empreses adjudicatàries fossin manacorines, però la resolució que aprova la creació del 
Fons Estatal d’Inversió Local no ho preveu.   
 
La Sra. Roman Quetglas insisteix que la moció presentada s’ajusta a la legalitat i pretén 
que les empreses adjudicatàries siguin del municipi de Manacor, i, a més, que es donin 
opcions per contractar amb l’Ajuntament a les empreses petites i mitjanes.  
 
El secretari, a requeriment del batle, contesta a la pregunta sobre si el punt número 4 
s’ajusta a la legalitat o no, en el sentit que les meses de contractació són òrgans de 
caràcter tècnic que estan compostes obligatòriament pel batle, la interventora i el 
secretari, i, normalment, formen part els arquitectes de l’Ajuntament, no obstant això,  
la Llei no prohibeix que representants dels grups polítics del Ple hi formin part. 
 
El Sr. Amer Artigues demana als representants dels grups de l’oposició que, en el cas 
que els designin membres de la Mesa, estiguin presents durant tot el temps que durin les 
sessions de les meses de contractació. 
 
La Sra. Roman Quetglas rebutja la intervenció del Sr. Amer Artigues i considera que el 
batle podria convidar a les meses de contractació als grups municipals de l’oposició. 
 
El Sr. Llodrà Gayà opina que seria convenient la presència de regidors de l’oposició a 
les meses de contractació com a observadors. 
 
La Sra. Julve Caldentey està d’acord amb la moció excepte amb el punt tercer, 
 
Sotmesa a votació, resulten nou vots a favor (PSM-Esquerra-Verds), Grup Municipal 
Socialista i ALM-UM) i dotze vots en contra (PP i AIPC), per la qual cosa queda 
rebutjada la moció presentada pel Grup Municipal Socialista sobre l’economia local a 
través de les inversions del Fons Estatal d’Inversió Local. 
 
 
SEGONA MOCIÓ D’URGÈNCIA PRESENTADA PEL GRUP MUNICIP AL 
ALM-UM PER AL MANTENIMENT DE LES TARGETES SANITÀRIE S 
ADSCRITES A LA FUNDACIÓ HOSPITAL MANACOR 
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El Sr. García Boza justifica la urgència per l’alarma social que ha produït el trasllat de 
targetes sanitàries de l’Hospital de Manacor al de son Dureta i a l’Hospital de Son 
Llàtzer. 
 
La Sra. Julve Caldentey recalca que és urgent la moció per la recent notícia de 
l’organització dels serveis hospitalaris.  
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat declarar d’urgència la present moció. 
 
Text de la moció: 
 

“El nou mapa de reordenació sanitària de les Illes, fet públic aquests dies per la 
Conselleria de Salut i Consum del Govern de les Illes, ha evidenciat la intenció 
de trasvasar de l’ordre de 15.000 targetes sanitàries de la FUNDACIÓ 
HOSPITAL MANACOR a altres centres de la capital de la Illa, com poden ser 
l’Hospital  Universitari de Son Dureta o l’Hospital de Son Llàtzer, baix l’objecte 
d”optimitzar recursos” i “millorar la qualitat sanitària”. 
 
Conscients que aquesta mesura es planteja per equilibrar el funcionament dels 
diversos hospitals de la Illa, orientada fins i tot a la futura obertura de Son 
Espases, però sabedors dels canvi que aquesta decisió pot comportar a Manacor, 
volem exposar que: 
 
1. L’Hospital de Manacor fou inaugurat el 1997, fruit d’una intensa reivindicació 
social i política de tots els municipis de la comarca, davant la necessitat de tenir 
un centre d’hospitalització a la comarca del Llevant, que evitàs trasllats a la 
capital. 
 
2.  L’Hospital de Manacor convertí la nostra ciutat, en vertadera capital de 
comarca i de serveis, fet que ens ha reportat una riquesa i impuls a la nostra 
economia local a tots els nivells (comercial, immobiliari, oci, restauració). 
 
3.  El desviament de targetes sanitàries dels ciutadans de Campos o Ses Salines a 
altres hospital de la capital agreuja la comoditat d’aquests usuaris, que estaven 
contents de pertànyer a l’Hospital de Manacor. 
 
4.  L’Hospital de Manacor serà objecte d’una reforma i ampliació, que afectarà a 
consultes i altres serveis, amb una major capacitat d’atenció als usuaris. 
 
Per tot l’abans exposat, el grup municipal ALM-UM proposa al ple l’acord: 
 
1.  Instar a la Conselleria de Salut a mantenir les targetes sanitàries adscrites 
actualment a l’Hospital de Manacor. 
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2n. Instar a la Conselleria de Salut a escometre  amb urgència l’ampliació de 
l’Hospital de Manacor, anunciada recentment, amb l’objectiu de poder acollir els 
usuaris que actualment té en cartera. 
 
Catalina Julve Caldentey.  Portaveu del grup ALM-UM”. 

 
El Sr. García Boza comenta la moció. 
 
La Sra. Roman Quetglas està d’acord que les targetes sanitàries de residents de Manacor 
quedin a l’Hospital de Manacor i considera que s’hauria de modificar la moció en el 
sentit d’on diu “instar a la Conselleria de Salut a mantenir les targetes sanitàries 
adscrites actualment a l’Hospital de Manacor” hauria de dir “instar a la Conselleria de 
Salut a estudiar el manteniment de les targetes sanitàries adscrites actualment a 
l’Hospital de Manacor”.   Pel que fa al segon apartat de la moció, estima que s’hauria de 
donar un marge de confiança a la Conselleria de Salut i Consum. 
 
El Sr. Pasqual García està d’acord amb la moció sempre que els municipis afectats per 
la nova reorganització dels serveis hospitalaris estiguin conforme. 
 
El Sr. Mesquida Ferrando estima que l’ampliació de l’Hospital és molt urgent perquè a 
l’actualitat molts de ciutadans de Manacor s’envien als hospitals de Palma.  Insisteix 
que és molt urgent l’ampliació de l’Hospital puix actualment aquests serveis estan 
saturats, a més, el manteniment de les targetes sanitàries és problemàtic, perquè, com ha 
advertit, molts de ciutadans de Manacor s’envien a l’Hospital de Son Llàtzer. 
 
El Sr. García Boza estaria d’acord amb modificar el punt primer en el sentit d’”Instar a 
la Conselleria a que reconsideri mantenir les targetes sanitàries”. 
 
El Sr. Gomila Capó dóna el seu suport al punt número 2 de la moció, però quan al punt 
número 1 afirma que mantenir a l’àrea de l’Hospital de Manacor els municipis de 
Campos i de ses Salines provoca la saturació d’aquest Hospital de Manacor en perjudici 
dels manacorins. 
 
El Sr. García Boza replica al Sr. Gomila Capó que les habitants de Campos i de ses 
Salines volen quedar a l’Hospital de Manacor pel bon servei que presta. 
 
El Sr. Mesquida Ferrando creu que mentre no s’ampliï l’Hospital l’única forma que 
presti un bon servei l’Hospital de Manacor és disminuint la seva àrea d’influència. 
 
Després de diverses intervencions, es consensua el primer punt de la moció substituint-
lo en els termes següents: “Instar a la Conselleria de Salut i Consum que, una vegada 
feta la reforma de l’Hospital de Manacor, reconsideri el mapa hospitalari per mantenir 
l’anterior àmbit d’influència”. 
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El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
1r. Instar a la Conselleria de Salut i Consum que, una vegada feta la reforma de 
l’Hospital de Manacor, reconsideri el mapa hospitalari per mantenir l’anterior àmbit 
d’influència. 
 
2n. Instar a la Conselleria de Salut i Consum a  escometre  amb urgència l’ampliació de 
l’Hospital de Manacor, anunciada recentment, amb l’objectiu de poder acollir els 
usuaris que actualment té en cartera. 
 
 
TERCERA MOCIÓ D’URGÈNCIA PRESENTADA PEL GRUP MUNICI PAL 
ALM-UM PER A L’AGILITZACIÓ DELS TRÀMITS ADMINISTRAT IUS EN 
LES LLICÈNCIES D’OBRA 
 
La Sra. Julve Caldentey defensa la urgència i que resulta necessari l’agilització dels 
tràmits administratius en aquests moments de crisi. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat declarar d’urgència la present moció. 
 
Text de la moció: 
 

“El grup municipal ALM-UM, conscients de la forta crisi econòmica que pateix 
el nostre municipi, ja va presentar en el seu dia una bateria de propostes i 
mesures per fer front a la situació actual, d’entre les quals figuraven actuacions 
per fomentar l’impuls de l’economia del sector de la construcció, un dels més 
afectats per la caiguda de l’activitat immobiliària. 
 
Per tot l’abans exposat, el nostre grup pensa que els promotors, constructors i 
particulars que volen engegar obres, han de trobar el màxim de facilitats, sempre 
ajustades a la llei, per poder executar les obres amb la preceptiva llicència 
municipal. 
 
La mesura que proposa ALM-UM és la de reduir el màxim les esperes 
burocràtiques per obtenir una llicència i cercar alhora solucions si aquests 
terminis superen els temps reglamentari de tres mesos. 
 
Atès que actualment hi ha ciutadans que porten més de 8 mesos esperant una 
llicència d’obra, d’activitat o d’obertura d’establiments, i que això repercuteix 
negativament en l’economia productiva del sector de la construcció i dels 
serveis. 
 
El grup municipal ALM-UM proposa el següent ACORD: 
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1.  L’Ajuntament informarà les llicències dins els terminis establerts que marca 
la llei. 
 
2.  L’Ajuntament donarà per vàlid el silenci administratiu si passat 3 mesos no 
s’atorga la llicència.  
 
Manacor, 2 de febrer de 2009.  Catalina Julve Caldentey”. 

 
La Sra. Julve Caldentey fa esment al Decret llei aprovat pel Govern que té com a 
finalitat reforma la planta hotelera de les Illes Balears i accelerar els procediments de 
concessió de llicències.  Considera que s’ha de donar per bo el silenci administratiu al 
facilitar les relacions entre els ciutadans i l’administració a fi de no retardar les 
iniciatives empresarials. 
 
El Sr. Gayà Riera apunta que la moció és perillosa al possibilitar que davant la manca 
de resolució de l’administració es facin obres contra el planejament. 
 
El secretari, a requeriment del batle, contesta que els efectes del silenci administratiu en 
les llicències estan determinats per la Llei 20/2006, en el sentit que és favorable sempre 
que s’ajusti a l’ordenament jurídic. 
 
La Sra. Roman Quetglas dóna el seu suport al punt primer i recorda que hi ha llicències 
que es donen amb un retard de més de dos anys,  Pel que fa al segon punt, creu que 
s’hauria de retirar perquè pot conduir a errors i pot provocar que els ciutadans iniciïn 
obres il·legals. 
 
El Sr. Amer Artigues estima que els efectes del silenci estan regulats per la Llei i que no 
està d’acord amb l’acusació de la Sra. Roman Quetglas que les obres es concedeixen 
amb més de dos anys de retard. 
 
La Sra. Julve Caldentey destaca que la burocràcia no pot retardar l’atorgament de 
llicències i creu que s’hauria d’aplicar el silenci positiu quan l’administració no resol en 
els terminis fixats en la Llei.  No entén perquè el retràs en la tramitació de llicències 
puix els serveis d’Urbanisme s’han duplicat en aquests darrers anys. 
 
El batle recorda que s’ha de complir la Llei i que si el que pretén el grup municipal 
ALM-UM és que els efectes del silenci sigui en tot cas positiu, el que hauria de fer és 
presentar una esmena a la nova Llei del sòl.   Mostra el seu rebuig al nou Decret llei que 
ha aprovat el Govern, que no comparteix, i que la Sra. Julve el considera com a 
exemplar, perquè pot atemptar a l’autonomia local.  Recorda que de cada vint 
sol·licituds de llicència d’obres, hi ha devuit que els projectes presenten deficiències, la 
qual cosa retarda l’atorgament de llicències, a més, indica, que moltes llicències 
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depenen dels informes d’altres administracions, per la qual cosa no es pot acusar a 
l’Ajuntament que tengui culpa. 
 
El Sr. Amer Artigues diu que s’ha aprovat el Decret llei de reforma de la planta hotelera 
i estima que per a no ser discriminatori hauria d’haver-se previst els mateixos efectes 
per a la resta de construccions.  Afirma que amb aquest decret els hotelers es boten a 
l’Ajuntament. 
 
La Sra. Roman Quetglas apunta que no es sent responsable de l’aprovació del Decret 
llei a que ha fet referència el batle, i recrimina al departament d’Urbanisme la manca de 
funcionament.  Reitera que hi ha llicències que s’han donat en més de dos anys de 
retràs. Per acabar diu que no donarà el seu suport al punt segon de la moció. 
 
El Sr. Amer Artigues contesta a la Sra. Roman Quetglas que la referència a que ha fet a 
una obra de l’any 2006 no és correcta, ja que el que va aprovar la Junta de Govern Local 
va ser una modificació durant el transcurs de les obres, i així se li va explicar a una 
comissió informativa, per la qual cosa acusa a la Sra. Roman Quetglas d’actuar en 
demagògia.  Destaca que moltes sol·licituds de llicències d’obres no presenten la 
documentació justificativa pel que fa a la gestió dels residus. 
 
La Sra. Roman Quetglas no accepta l’acusació vessada pel Sr. Amer Artigues i reitera 
que hi ha una obra amb número d’expedient 344/2006 i un altre amb el número 
189/2007 que s’ha concedit la llicència amb més d’un any de retràs.  Finalment diu que 
no accepta els insults del Sr. Amer Artigues. 
 
El Sr. Gayà Riera afirma que donarà suport al primer punt de la moció i s’abstindrà en 
el segon punt. 
 
La Sra. Julve Caldentey insisteix en la bondat de la moció i tampoc accepta les 
recriminacions realitzades contra la moció, recalca que tota Mallorca coneix el gran 
retard en la concessió de les llicències a Manacor.    
 
Es procedeix a la votació per separat dels punts de la moció presentada: 
 
Passat a votació el primer punt de la moció, el Ple de l’Ajuntament acorda aprovar-lo 
per unanimitat. 
 
Passat a votació el segon punt, resulten tres vots a favor (ALM-UM), dotze vots en 
contra (PP i AIPC) i sis abstencions (PSM-Esquerra-Verds i Grup Municipal 
Socialista), per la qual cosa queda rebutjat. 
 
Per tant, el Ple de l’Ajuntament acorda: 
 
L’Ajuntament informarà les llicències dins els terminis establerts que marca la llei. 
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QUARTA MOCIÓ D’URGÈNCIA PRESENTADA PEL GRUP MUNICIP AL 
ALM-UM SOBRE ADOPCIÓ DE MESURES URGENTS PER PROTEGIR ELS 
COMERÇOS DE MANACOR 
 
El Sr. Mateu Capllonch considera que hi a motius sobrats per aprovar la urgència per 
tractar l’assumpte en qüestió. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat declarar d’urgència la present moció. 
 
Text de la moció: 
 

“El teixit comercial de Manacor, principal motor de la nostra economia 
municipal, està sofrint un deteriorament preocupant, fruit de la crisi econòmica 
coiuntural, de la competència d’altres comerços estrangers, i de l’escassa 
modernització de l’entorn urbà que els envolta. 
 
Només en el centre de la ciutat, han tancat les portes més de 10 establiments 
comercials, que en altres temps, funcionaven i donaven dinamisme a la ciutat, 
així com llocs de feina. 
 
Els comerciants manifesten que la crisi econòmica s’agreuja amb altres factors 
inherents a l’actuació municipal com són la manca de vigilància i els recents 
robatoris que han sofert, el no respectar els horaris comercials, que els situa en 
clara desventatja enfront d’altres botigues, i les fortes mesures legals a que estan 
sotmesos per complir la normativa reglamentària.  També addueixen com a 
motius de la pèrdua de vendes la degradació dels carrers i l’escassa neteja viària 
a la zona comercial. 
 
Per tot aquests motius, el grup municipal ALM-UM proposa el següent acord: 
 
1.  L’Ajuntament denunciarà d’ofici davant l’organisme competent els 
establiments que infringeix la llei de comerç. 
 
2. L’Ajuntament adoptarà mesures d’increment de la vigilància a les zones 
comercials per garantir la seguretat de botiguers i clients. 
 
3. L’Ajuntament destinarà part del pressupost municipal a reparar el mobiliari i 
enllumenat del centre, per tal que l’entorn urbà estigui en condicions i sia 
agradable als vianants. 
 
4. L’Ajuntament s’assegurarà que la neteja viària en el centre és adequada i 
n’incrementarà les freqüències si es dedueix que no es garantitza adequadament. 
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Manacor, 2 de febrer de 2009. Catalina Julve Caldentey”. 

 
El Sr. Mateu Capllonch explica la moció, destacant que l’Ajuntament no ha fet res en 
matèria de comerç i d’increment de sòl industrial. 
 
La Sra. Roman Quetglas considera que ja és hora de solucionar els problemes dels 
comerços de Manacor. 
 
El batle recorda que correspon al Govern de les Illes Balears fixar i controlar els horaris 
comercials i aquestes funcions les han d’executar els inspectors de comerç i no la 
Policia Local.  Creu que és un poc perillós presentar denúncies, ja que pot afectar a tots 
els comerciants de Manacor,  i fa esment que fa dos anys, durant les Fires i Festes, la 
Conselleria de Treball realitzà inspeccions dels establiments, la qual cosa provocà 
moltes queixes.    Per altra banda també estima que correspon a la Policia Nacional el 
investigar els robatoris, la qual té una gran falta d’efectius.  Pel que fa a la manca de sòl 
industrial, contesta que l’Ajuntament reclassificà els terrenys corresponents, però ara 
són els particulars els que han d’impulsar la seva execució.  Està d’acord que 
l’incompliment dels horaris comercials és preocupant per tothom i que, en tot cas, el 
control correspon a la Conselleria de Comerç, Indústria i Energia.   Està conforme en 
aprovar la moció sempre que s’afegeixi en el punt número 2 que es demani al Govern 
Central un increment de la Policia Nacional. 
  
El Sr. Mateu Capllonch mostra la seva sorpresa per la renyada del batle i li recorda que 
el sòl industrial fa cinc anys que es va ampliar i l’Ajuntament no ha posat gens d’interès 
en impulsar la seva execució.    Creu que la Policia Local podria perfectament 
comprovar els establiments que obrin fora de l’horari legal, i està conforme en afegir al 
punt número 2 el que ha demanat el batle. 
 
La Sra. Roman Quetglas estima que el debat s’ha tret fora de context i que la Policia 
podria controlar els comerços que obrin els diumenges, i, per tant, l’Ajuntament hauria 
de fer complir els horaris comercials.   En definitiva, afirma que l’Ajuntament ha de fer 
tot el possible per fer complir la Llei. 
 
El Sr. Gayà Riera explica que els inspectors de comerç realitzen les seves tasques d’una 
forma al·leatoria i si l’Ajuntament ho estima convenient podria demanar a la Conselleria 
més inspeccions. 
 
El Sr. Amer Artigues contesta que el polígon de serveis actualment està en mans de la 
Conselleria de Medi Ambient i dels particulars; en conseqüència, no admet les 
acusacions realitzades. 
 
El batle indica que la Llei que regula els horaris comercials preveu les tendes de 
conveniència que poden tenir obert els diumenges. 
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El Sr. Vecina Castillo destaca també que hi ha comerços que obrin els diumenges i 
festius perquè així ho permet la legislació de comerç. 
 
El Sr. Mateu Capllonch dóna les gràcies a tots els grups pel seu suport i està disposat a 
retirar el primer punt si el Sr. Vecina Castillo assegura la legalitat de tots els comerços. 
 
El Sr. Vecina Castillo contesta que la majoria dels comerços que obrin els diumenges i 
festius s’emparen en la legislació de comerç. 
 
Es procedeix a la votació separada, resultant els següents vots: 
 
Punt 1 de la moció: “1.  L’Ajuntament denunciarà d’ofici davant l’organisme competent 
els establiments que infringeix la llei de comerç”, resulten tres vots a favor (ALM-UM), 
dotze vots en contra (PP i AIPC) i sis abstencions (PSM-Esquerra-Verds i Grup 
Municipal Socialista), per la qual cosa resulta rebutjada. 
 
Punts  2, 3 i 4, resulten  devuit vots a favor (PP, AIPC, ALM-UM i PSM-Esquerra-
Verds) i tres abstencions (Grup Municipal Socialista), per la qual cosa el Ple de 
l’Ajuntament acorda: 
 
1.  L’Ajuntament adoptarà mesures d’increment de la vigilància a les zones comercials 
per garantir la seguretat de botiguers i clients, i demanar al Govern Central un increment 
de la Policia Nacional. 

 
2. L’Ajuntament destinarà part del pressupost municipal a reparar el mobiliari i 
enllumenat del centre, per tal que l’entorn urbà estigui en condicions i sia agradable als 
vianants. 
 
3. L’Ajuntament s’assegurarà que la neteja viària en el centre és adequada i 
n’incrementarà les freqüències si es dedueix que no es garantitza adequadament. 
 
 
4. Precs, preguntes i interpel·lacions. 
 
El Sr. García Boza  vol que consti la seva enhorabona al tennista manacorí Rafel Nadal 
per haver obtingut el títol de l’Open d’Australia. 
 
El Sr. Gayà Riera fa esment de la condemna dels Tribunals a l’Ajuntament de Manacor 
per no haver actuat aquest en evitar els renous que produïa un bar a un veïnat, fixant la 
indemnització en 85.000 euros, i que per això demana quantes denúncies en matèria de 
renous s’han presentat i quantes n’hi ha de pendents. 
 
El batle contesta que se li donarà la informació en el proper plenari. 
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El Sr. Llodrà Gayà prega que l’Ajuntament ampliï l’horari del CUM de Manacor els 
mesos d’exàmens atès que Manacor té 1.000 universitaris i actualment l’espai d’estudi 
està saturat.   Per altra banda pregunta, pel que fa a la tramitació del Pla General 
d’ordenació Urbana, quantes al·legacions hi ha i les que s’han resoltes. 
 
El batle recull el prec del Sr. Llodrà Gayà. 
 
El Sr. Amer Artigues, quan a la pregunta formulada pel Sr. Llodrà Gayà, contesta  que 
les al·legacions estan estudiades, però l’anterior arquitecta n’ha deixades algunes sense 
firmar els informes. 
 
El Sr. Llodrà Gayà demana quin temps tardarà la delegació d’Urbanisme en resoldre 
completament les al·legacions. 
 
El Sr. Amer Artigues contesta que es farà en el termini més breu possible. 
 
El Sr. Castellano Gallardo pregunta per què encara no s’ha posat a la Ronda de Felanitx 
el cartell indicatiu de son Macià, i en quina situació es troba la cessió dels terrenys al 
Ministeri de Justícia per construir els nous Jutjats. 
 
El Sr. Sureda Fons, respecte a la qüestió del cartell indicatiu de son Macià, recull el prec 
i fa esment que s’instal·larà el més aviat possible. 
 
El Sr. Amer Artigues contesta a la pregunta del Sr. Castellano Gallardo en el sentit que 
per cedir els terrenys al Ministeri de Justícia resulta necessari modificar les Normes 
Subsidiàries a fi d’augmentar l’edificabilitat de la parcel·la, i probablement en el proper 
plenari es durà a aprovació aquesta modificació de Normes. 
 
La Sra. Roman Quetglas pregunta la situació de les llicències del Centre de Tecnificació 
de Tennis. 
 
La Sra. Febrer Gelabert contesta que està pendent del final d’obra;  també assenyala que 
el passat 5 d’agost la Secretaria de Presidència  de les Illes Balears va demanar una 
escomesa a la xarxa d’aigua, la qual va ser informada pels tècnics municipals, i, com a 
conseqüència d’aquest informe, el passat 18 de desembre la Secretaria de Presidència 
presentà la documentació per solucionar el problema de les aigües pluvials;   aquesta 
documentació presentada l’ha informada favorablement el tècnic municipal. 
 
El Sr. Amer Artigues indica que es concedirà el certificat de final d’obra si ha pagat 
prèviament la taxa corresponent. 
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El Sr. Vecina Castillo, amb referència a la llicència d’instal·lació del Centre de 
Tecnificació de Tennis, explica que en aquests moments està sotmesa a informació 
pública. 
 
 
El president aixeca la sessió, de la qual estenc aquesta acta, en paper numerat pel Govern 
de les Illes Balears números 0421047 al 0421062, ambdós inclosos. 
 
 
El secretari general     El batle president 
 
 
 
Antoni Benlloch Ramada    Antoni Pastor Cabrer 
 


